



Дорогие коллеги, добрый день!



Очередной номер нашего журнала не совсем обычен. В нем не следует искать привычных рубрик – в этот раз мы отдали предпочтение только одной. С 21 по 26 июня в Иркутске пройдет крупный научный форум – XXIII Всероссийское совещание по подземным водам Сибири и Дальнего Востока, посвященное 95-летию со дня рождения выдающегося ученого-гидрогеолога, члена-корреспондента Российской академии наук, профессора Евгения Викторовича Пинеккера, а также светлой памяти организатора первых совещаний по подземным водам и инженерной геологии Восточной Сибири, доктора геолого-минералогических наук, профессора Валентины Георгиевны Ткачук. Организаторами совеща-

ния выступили Российский союз гидрогеологов, Международная ассоциация гидрогеологов, Институт земной коры Сибирского отделения Российской академии наук и Иркутский национальный исследовательский технический университет. Пользуясь таким значимым научным событием, редакционный совет журнала решил выпустить тематический номер по проблемам гидрогеологии. Ученые Сибири и Дальнего Востока в течение недели будут обсуждать широкий спектр вопросов: от гидрогеологических и гидрогеохимических особенностей подземных вод, складывающихся в различных геодинамических условиях, и влияния вулканических активизаций на формирование гидрогеологических предвестников землетрясений до решения практических, а нередко и инновационных задач, возникающих при эксплуатации крупных месторождений.

Журнал по определению не может заменить сборник докладов конференции, поэтому мы представляем Вам, дорогие наши читатели, только некоторые статьи, раскрывающие наиболее острые проблемы современных гидрогеологических исследований Сибирско-Дальневосточного региона. С программой конференции Вы без труда можете ознакомиться на сайте Института земной коры Сибирского отделения Российской академии наук gw2021baikal.ru.

А мы, в свою очередь, желаем участникам совещания плодотворной работы и бурных научных дебатов! *Per aspera ad astra!*

**Лобацкая Раиса Моисеевна,
главный редактор**



Dear colleagues,

The current issue of our journal is not quite ordinary. You won't find usual sections here. This time we gave the pride of place to the only one. From June 21 to June 26 Irkutsk will host a major scientific forum – 23th All-Russian Meeting on Groundwater in Siberia and the Far East dedicated to the 95th birth anniversary of an outstanding hydrogeologist, Corresponding Member of the Russian Academy of Sciences, Professor Yevgeny Viktorovich Pinekker, as well as to the blessed memory of the organizer of the first meetings on Groundwater and Engineering Geology of Eastern Siberia, Doctor of Geological and Mineralogical Sciences, Professor Valentina Georgievna Tkachuk.

The organizers of the meeting are the Russian Union of Hydrogeologists, the International Association of Hydrogeologists, the Institute of the Earth's Crust of the Siberian Branch of the Russian Academy of Sciences and Irkutsk National Research Technical University. Taking advantage of the significant scientific event held in our city, the editorial board of the journal made a decision to publish a special issue on the problems of hydrogeology. A week the scientists from Siberia and the Far East will be discussing a wide range of problems from hydrogeological and hydrogeochemical features of groundwater caused by different geodynamic conditions and the influence of volcanic activations on the formation of hydrogeological earthquake precursors to the solution of practical and often innovative problems arising in the development of large deposits.

The journal, by definition, cannot replace the collection of conference reports, therefore, in this issue we introduce our readers to only some articles dealing with the most relevant problems of the modern hydrogeological research in the Siberian and Far Eastern region. Feel free to check for the conference program on the website of the Institute of the Earth's Crust of the Siberian Branch of the Russian Academy of Sciences gw2021baikal.ru.

In our turn we wish the participants of the meeting fruitful work and heated scientific discussions!
Per aspera ad astra!

**Raisa Lobatskaya,
The Editor-in-Chief**